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SKUPŠTINA / ASSEMBLEA 

Odbor za financije i proračun 
Comitato per le finanze e il bilancio 
 
KLASA/CLASSE: 024-01/24-07/51 

URBROJ/N:PROT: 2163-01/15-24-3 

Pazin, 05. prosinca 2024. 

 

ZAPISNIK 
 

sa 19. sjednice Odbora za financije i proračun Skupštine Istarske županije održane dana 
05. prosinca 2024. godine s početkom u 11,00 sati putem online – video konferencije. 
 
Sjednici prisustvuju: predsjednik Valter Drandić, Ilirjana Croata Medur, Marija Kadoić Balaško, 
Fedor Kompas, mr.sc. Robert Velenik i Ivana Špadijer.  
 
Osim članova Odbora prisutni su: Gordana Antić, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i 
socijalnu skrb, Barbara Škreblin-Borovčak, pročelnica Upravnog odjela za proračun i financije, 
Eda Griparić, viša savjetnica za ekonomske poslove  Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost, 
Doriana Šumberac Jelić, pomoćnica pročelnice Upravnog odjela za obrazovanje, sport i 
tehničku kulturu, Nada Prodan-Mraković, pročelnica Upravnog odjela za turizam, Nena Ružić, 
viša savjetnica za pravne poslove u Upravnom odjelu župana, David Stankić, ravnatelj 
Županijske uprave za ceste i Melita Ferenčić, pomoćnica pročelnice Stručne službe Skupštine 
Istarske županije. 
 
Sjednicu otvara predsjednik Odbora za financije i proračun Valter Drandić, svih pozdravlja, 
konstatira kvorum pa predlaže slijedeći dnevni red: 
 
 

DNEVNI RED 

1. Prijedlog Odluke o izvršavanju proračuna Istarske županije za 2025. godinu 
2. Prijedlog Odluke o višegodišnjem planu uravnoteženja Proračuna Istarske županije 

za 2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu 
3. Prijedlog Odluke o uvođenju Jedinstvenog računa proračuna Istarske županije 
4. Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije – Regione Istriana za 

2025. godinu 

5. Prijedlog programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2025. godinu 

6. Prijedlog Programa javnih potreba u školskom sportu Istarske županije za 2025. 

godinu 

7. Prijedlog Programa javnih potreba  u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2025. 

godinu 

8. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana provedbe i financiranja socijalnih programa i 

projekata u Istarskoj županiji u 2025. godini 
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9. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje 

Istarske županije za 2025. godinu 

10. Prijedlog Zaključka o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Financijskog plana 

ŽUC-a Istarske županije za 2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu 

11. Prijedlog Zaključka o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog  Drugih izmjena i 

dopuna Financijskog plana ŽUC-a Istarske županije za 2024. godinu 

12. Prijedlog Programa mjera za zadržavanje i privlačenje ljudskih resursa u javnim 
zdravstvenim ustanovama i domovima za starije osobe Istarske županije u 2025. 
godini 

13. Prijedlog Odluke o kriterijima za određivanje zakupnine za poslovni prostor Istarskih 

domova zdravlja i Istarskih ljekarni koji se daje u zakup za obavljanje zdravstvene 

zaštite u mreži javne zdravstvene službe uključujući ljekarničku djelatnost i dentalnu 

tehniku, za obavljanje zdravstvene zaštite izvan mreže javne zdravstvene zaštite i za 

nezdravstvene djelatnosti 

14. Prijedlog Odluke o sklapanju Sporazuma o uređenju međusobnih imovinskopravnih 

odnosa sa Centrom M.A.R.E. 

15. Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 

stranaka iz proračuna Istarske županije do raspuštanja aktualnog saziva Skupštine u 

2025. godini 

16. Prijedlog izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 

2024. godinu 

17. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 

decentraliziranih funkcija osnovnih škola za 2024. godinu 

18. Prijedlog Odluke o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini godišnjeg 

paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove na području Istarske 

županije za 2026. godinu 

19. Razno. 
 
Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red. 
 
Predsjednik Odbora predlaže da se točke dnevnog reda odrade bez uvodnih obrazloženja s 
obzirom da su svi vijećnici dobili materijale, a ukoliko neki članovi žele, uvodno će im se točka 
obrazložiti. 
Predlaže da se uvodno obrazloži samo točka 12., a tiče se mjera za zadržavanje i privlačenje 
ljudskih resursa u javim zdravstvenim ustanovama i domovima za starije osobe Istarske 
županije. 
  
 
Svi su članovi odbora suglasni s ovim prijedlogom. 
  

Ad.-1 
Prijedlog Odluke o izvršavanju proračuna Istarske županije za 2025. godinu 

 
 
Odbor za financije i proračun, bez rasprave, sa jednim suzdržanim glasom donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se prijedlog Prijedlog Odluke o izvršavanju proračuna Istarske županije za 2025. 
godinu, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 
 

Ad.-2 
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Prijedlog Odluke o višegodišnjem planu uravnoteženja Proračuna Istarske županije za 
2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu 

 
 
 
Odbor za financije i proračun, bez rasprave, s jednim suzdržanim glasom donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se prijedlog Odluke o višegodišnjem planu uravnoteženja Proračuna Istarske 
županije za 2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu, te se upućuje Skupštini Istarske 
županije na razmatranje i usvajanje. 
 
 

Ad.-3 
Prijedlog Odluke o uvođenju Jedinstvenog računa proračuna Istarske županije 

 
Odbor za financije i proračun, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se prijedlog Odluke o uvođenju Jedinstvenog računa proračuna Istarske županije, 
te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 
 
 

Ad.-4 
Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije – Regione Istriana za 

2025. godinu 
 
 
Odbor za financije i proračun, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije – Regione Istriana 
za 2025. godinu, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 
 
 

Ad.-5 
Prijedlog programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2025. godinu 

 
 

Odbor za financije i proračun, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se prijedlog Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2025. godinu, 
te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 
 
 

Ad.-6 
Prijedlog Programa javnih potreba u školskom sportu Istarske županije za 2025. 

godinu 
 

Odbor za financije i proračun, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
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ZAKLJUČAK 

 
Podržava se prijedlog Programa javnih potreba u školskom sportu Istarske županije za 2025. 
godinu, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 
 

Ad.-7 
Prijedlog Programa javnih potreba  u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2025. 

godinu 
 
 

Odbor za financije i proračun, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se prijedlog Programa javnih potreba  u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2025. 
godinu, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 
 
 

Ad.-8 
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana provedbe i financiranja socijalnih programa i 

projekata u Istarskoj županiji u 2025. godini 
 

Odbor za financije i proračun, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana provedbe i financiranja socijalnih programa 
i projekata u Istarskoj županiji u 2025. godini, te se upućuje Skupštini Istarske županije na 
razmatranje i usvajanje. 
 
 

Ad.-9 
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje 

Istarske županije za 2025. godinu 
 

Odbor za financije i proračun, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje 
Istarske županije za 2025. godinu, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i 
usvajanje. 
 

Ad.-10 
Prijedlog Zaključka o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Financijskog plana 

ŽUC-a Istarske županije za 2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu 
 
Odbor za financije i proračun, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se prijedlog Zaključka o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Financijskog 
plana ŽUC-a Istarske županije za 2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu, te se 
upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 
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Ad.-11 
Prijedlog Zaključka o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog  Drugih izmjena i 

dopuna Financijskog plana ŽUC-a Istarske županije za 2024. godinu 
 

Odbor za financije i proračun, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se prijedlog Zaključka o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog  Drugih izmjena 
i dopuna Financijskog plana ŽUC-a Istarske županije za 2024. godinu, te se upućuje Skupštini 
Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 
 

Ad.-12 
Prijedlog Programa mjera za zadržavanje i privlačenje ljudskih resursa u javnim 
zdravstvenim ustanovama i domovima za starije osobe Istarske županije u 2025. 

godini 
 
Gordana Antić navodi da se nastavlja s Programom mjera koje su ovaj put proširene na 27 
mjera. Kako pratimo stalne trendove i situaciju u našim ustanovama o kojima brinemo, da 
osiguramo adekvatnu zdravstvenu zaštitu, formirali smo tim za ljudske resurse gdje su 
uključeni predstavnici svih ustanova i našeg odjela kako bismo bolje osluškivali potrebe i 
realizirali sve iz Programa. Cijelo vrijeme brinemo o kontinuitetu i zadržavanju radnika. Kad 
se potvrdi nova Ministrica zdravstva odmah bi krenuli s inicijativom izmjene za priznavanje 
inozemnih stručnih kvalifikacija. Predložili bi da po uzoru na europske zemlje, priznanje traje 
tri mjeseca, a ne tri godine kako je to sada te bi ponudili da budemo kao Županija pilot regija 
u suradnji s našim fakultetom za to priznavanje. Priznavali bi troškove refundacije do iznosa 
od 1000 eura kako bi olakšali onima koji bi eventualno htjeli doći. Prvenstveno se radi o 
primarnoj zdravstvenoj zaštiti, obiteljskim liječnicima, medicinskim sestrama u stacionarima i 
domovima za starije pogotovo njegovateljicama. Program mjera je bio na savjetovanju, nismo 
dobili niti jednu primjedbu. Uključili smo i Opću bolnicu Pula u mjere zadržavanja kadra. 
Navodi i financijski bonus vrijednosti koji dijelom ide iz sredstava ustanova, a dijelom iz naših 
sredstava, za kupovinu prve kuće i stana. Tim za ljudske resurse ove godine će donijeti 
jedinstvenu odluku za deficitarnost ovisno o kategorijama. Dobili smo sredstva iz turističke 
pristojbe za koje trebamo osiguravati i dalje 2 milijuna eura. Ističe da imamo problem s nekim 
općinama, a to su Vrsar, Tar-Vabriga, Brtonigla i Višnjan koji se oglušuju na Sporazum kojeg 
su svi ostali potpisali i nisu nam uplatili sredstva. Nedostaje nekih 350 tisuća eura iz tog izvora. 
Pokušavamo privući i zadržati kadar. S područja Republike Hrvatske je upitno da će doći 
dostatan broj zato smo usmjereni na Bosnu i Hercegovinu, to nam je nekakav bazen gdje 
pokušavamo privući kadar od liječnika, sestara i njegovatelja.  
 
Valter Drandić zahvaljuje na obrazloženju. Tema je značajna i važna. Zdravlje svih građana 
je na prvom mjestu. Osobno podržavam sve aktivnosti i napore koje činite, nadam se da će 
dati neke rezultate. Jako bi puno pomoglo pojednostavljenje dolazaka stručnih ljudi iz drugih 
država koje su nekad bile u jednoj zajedničkog državi ali znam da se to rješava sporo. Na 
prvom mjestu su ljudi. 
 
Ilirjana Croata Medur zahvaljuje na svakom javljanju koje dr. Antić posveti njoj i njenom domu. 
Budući da ste spomenuli da će u Program biti uključena Opća bolnica Pula, da li se možda 
razmišlja da se uključe i državni domovi koji djeluju na području Istarske županije, a muče nas 
isti problemi oko kadra.  
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Gordana Antić navodi da je svakako sve to za razmišljanje, uvijek se radi i o sredstvima ali 
svakako da je cjelovitost zdravstvene zaštite bez obzira na osnivača bitna. Što se tiče kadra, 
nadam se stalno da ćemo izmjenom reguliranja diploma naći dovoljno sredstava koje ćemo 
moći dalje usmjeriti i širiti. Nada se da će suradnja s nadležnim ministarstvom biti bolja i 
redovitija pa će biti prostora za rješavanje i tog problema u suradnji s ministarstvom.  
 
Robert Velenik se pridružuje pohvalama. Smatra da su mjere pogođene i da se slušalo teren 
i pohvaljuje pročelnicu. Bit će potrebno razmisliti i o školskom sustavu, međutim to je možda 
tema za neko buduće vrijeme. Želim napomenuti da se nadam da će nova ministrica zdravstva 
shvatiti i podržavati želje da to bude pilot projekt kako ste rekli i za ostale županije. Obzirom 
da dolazi iz periferije, ne iz centra zna kako sustav funkcionira mislim da će to uroditi plodom 
i držimo palčeve da se ministrica aktivnije uključi u našu problematiku što se tiče cijele države. 
Obzirom da ste spomenula da određene turističke zajednice po dogovoru ne uplaćuju dio iz 
turističkih sredstava boravišne pristojbe za potrebe liječenja i turista. Tijekom ljeta bude puno 
turista, broj je enorman i naše službe su pod pritiskom. Nije mi jasno, kakva su njihova 
obrazloženja za ne plaćanje? 
 
Gordana Antić navodi kako misli da će mjere tek pokazati rezultate kroz slijedeći period. Nisu 
turističke zajednice, nego smo mi 2022. godine na Skupštini IŽ donijeli odluku o povećanju 
turističke pristojbe, prepušteno je svakoj zajednici da bi se ukupno 2 milijuna eura usmjerilo 
na zdravstvenu zaštitu turista. Imali smo sastanke i postignut je konsenzus, dogovoren je 
sporazum sa svim gradovima i općinama temeljem broja noćenja u periodu od 01. 04. do 
30.09., međutim navedeni se i  nakon četvrte požurnice  oglušuju. Konkretno, čula sam se s 
načelnikom Vrsara rečeno je da se mi moramo brinuti o zdravstvu, međutim to nije zdravstvo 
već zdravstvena zaštita turista. Kriterij za izračun sredstava bio je broj noćenja. Njihova 
polemika je da treba biti uračunat i broj stanovnika. Mi za redovne stanovnike ne tražimo 
dodatna sredstva, ukoliko se i dalje budu oglušili morat ćemo za slijedeću godinu otkazati 
dežurstva koja redovno traže iz Nastavnog zavoda za hitnu. 
 
Robert Velenik zahvaljuje i svakako smatra da bi bilo potrebno da shvate situaciju i da se 
konačno riješi. Potrudit ćemo se i mi da urgiramo u cilju rješenja problema. 
 
Valter Drandić predlaže da kao Odbor prihvatimo Program ali da i donesemo poseban 
Zaključak da i mi kao Odbor pozivamo navedene Općine da se što prije uključe u Sporazum. 
 
 
Odbor za financije i proračun, uz raspravu, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 

1. Podržava se prijedlog Programa mjera za zadržavanje i privlačenje ljudskih resursa u 
javnim zdravstvenim ustanovama i domovima za starije osobe Istarske županije u 
2025., te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 

2. Odbor za financije i proračun donosi poseban Zaključak, koji je sastavni dio ovog 
Zapisnika, kojim se poziva općine Vrsar, Tar-Vabrigu, Brtoniglu i Višnjan da podmire 
obveze iz Sporazuma o sufinanciranju zdravstvene zaštite turista. 

 
Ad.-13 

Prijedlog Odluke o kriterijima za određivanje zakupnine za poslovni prostor Istarskih 
domova zdravlja i Istarskih ljekarni koji se daje u zakup za obavljanje zdravstvene 

zaštite u mreži javne zdravstvene službe uključujući ljekarničku djelatnost i dentalnu 
tehniku, za obavljanje zdravstvene zaštite izvan mreže javne zdravstvene zaštite i za 

nezdravstvene djelatnosti 
 

Odbor za financije i proračun, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 



7/8 

 
ZAKLJUČAK 

 
Podržava se prijedlog Odluke o kriterijima za određivanje zakupnine za poslovni prostor 
Istarskih domova zdravlja i Istarskih ljekarni koji se daje u zakup za obavljanje zdravstvene 
zaštite u mreži javne zdravstvene službe uključujući ljekarničku djelatnost i dentalnu tehniku, 
za obavljanje zdravstvene zaštite izvan mreže javne zdravstvene zaštite i za nezdravstvene 
djelatnosti, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 
 

Ad.-14 
Prijedlog Odluke o sklapanju Sporazuma o uređenju međusobnih imovinskopravnih 

odnosa sa Centrom M.A.R.E. 
 

Odbor za financije i proračun, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se prijedlog Odluke o sklapanju Sporazuma o uređenju međusobnih 
imovinskopravnih odnosa sa Centrom M.A.R.E., te se upućuje Skupštini Istarske županije na 
razmatranje i usvajanje. 
 

Ad.-15 
Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 

stranaka iz proračuna Istarske županije do raspuštanja aktualnog saziva Skupštine u 
2025. godini 

 
Odbor za financije i proračun, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 
stranaka iz proračuna Istarske županije do raspuštanja aktualnog saziva Skupštine u 2025. 
godini, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 
 

Ad.-16 
Prijedlog izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 

2024. godinu 
 

Odbor za financije i proračun, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se prijedlog izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu Istarske županije 
za 2024. godinu, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 
 

Ad.-17 
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 

decentraliziranih funkcija osnovnih škola za 2024. godinu 
 

Odbor za financije i proračun, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
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Podržava se prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 
decentraliziranih funkcija osnovnih škola za 2024. godinu, te se upućuje Skupštini Istarske 
županije na razmatranje i usvajanje. 
 

Ad.-18 
Prijedlog Odluke o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini godišnjeg 

paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove na području Istarske 
županije za 2026. godinu 

 
Odbor za financije i proračun, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se prijedlog Odluke o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini godišnjeg 
paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove na području Istarske županije za 
2026. godinu, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 
 
 

Ad.-19 
Razno 

 
Valter Drandić navodi da u školstvu imamo isti problem kao i u zdravstvu što se tiče kadra. 
Problem je sve veći, nedostaje nam struke, nedostaje nam dobrih učitelja, nastavnika i 
profesora. Možda ne treba poteći od nas ali bilo bi dobro da se razmišlja i u tom smjeru u 
obliku prijedloga ili vijećničkog pitanja. 
 
 
Završeno u 11,35 sati. 
 
 
Zapisnik vodila: 
Manuela Gržinić 

      Predsjednik Odbora 
        Valter Drandić 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


